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Abstract (en)
[origin: US4588017A] An apparatus for the compaction of foundry sand using a pressurized gas method is made up of a conventional flask closed
by a pattern plate with a pattern and has a filling frame and a chamber over the foundry sand heaped on the pattern. A high-speed filling of the
chamber is carried out by gas under pressure in a matter of milliseconds so that the foundry sand is compacted while at the same time the pressure
falls. In order to be certain of an even and reproducible compacting effect on the sand whatever way of producing the gas pressure is used, i.e. with
or without an explosion of a gas mixture to get a gas pressure wave, use is made of a piston plate that is placed a small distance over the surface of
the sand filling for separating the sand from the gas pressure space at least at the beginning of the action of the gas, such piston plate being freely
movable and having an outline generally the same as the free cross section of the filling frame and the flask. The piston plate is returned to its initial
position after sand compaction.

Abstract (de)
Zum Verdichten von Gießereiformsand im Gasdruckverfahren wird eine Vorrichtung vorgeschlagen, die in herkömmlicher Weise aus einem unten
durch eine Modellplatte mit Modell abgeschlossenen Formkasten mit aufgesetztem Füllrahmen und einem über dem eingefüllten Formsand
angeordneten Raum besteht, der im Bereich von Millisekunden unter Überdruck gesetzt wird, woraufhin der Formsand bei gleichzeitigem
Gasdruckabfall verdichtet wird. Um unabhängig von der Art der Erzeugung des Überdrucks, nämlich durch Verwendung eines Druckgases oder
Ausbildung einer Druckwelle durch explosionsfähige Gase eine gleichmäßige und reproduzierbare Verdichtung zu erhalten, ist wenig oberhalb der
Oberfläche der Formsandfüllung eine zumindest zu Beginn der Gasdruckeinwirkung den Formsand von dem Druckgasraum trennande, während der
Druckentspannung frei bewegliche Kolbenplatte angeordnet, deren Umriß etwa dem freien Querschnitt von Füllrahmen bzw. Formkasten entspricht
und die nach der Verdichtung des Formsandes in ihre Ausgangslage rückführbar ist.
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